
1/1 

 

DŮVODOVÁ ZPRÁVA 
pro zasedání Zastupitelstva města Uherské Hradiště konané dne 12.06.2023 

 
Záměr řízení vodní cesty Baťův kanál 

 

 
Důvod předložení: 
Materiál zaslal k projednání v orgánech města projektový manažer Sdružení obcí pro rozvoj Baťova 
kanálu a vodní cesty na řece Moravě Ing. Ivan Mařák. 
 
 
Základní fakta: 
Projektový manažer Sdružení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty na řece Moravě (dále také 
jen „Sdružení“) Ing. Ivan Mařák zaslal členským obcím „ vzor usnesení zastupitelstva, kterým by se 
členské obce mohli přihlásit ke členství v komoře obcí při reorganizované o.p.s. Baťův kanál“: 

Zastupitelstvo města (obce) ……………… se seznámilo s materiály týkajícími se změny v řízení vodní 
cesty Baťův kanál. Nově budou zakladateli o. p. s. Baťův kanál Zlínský kraj a Jihomoravský kraj. Sdru-
žení obcí pro rozvoj Baťova kanálu a vodní cesty na řece Moravě, jehož je Město (obec) 
………………. členem, zanikne. Tyto změny mají nastat od 1. 1. 2024. Nově se obce stanou členy Ko-
mory obcí při o. p. s. Baťův kanál. 

Usnesení: 
Zastupitelstvo města (obce) ………………….. 
usnesením č.  
pověřuje …………………………, zástupce města (obce) …………………. ve Sdružení obcí pro rozvoj 
Baťova kanálu a vodní cesty na řece Moravě hlasovat při jednání sdružení ve smyslu a v souladu 
s usneseními Zlínského kraje. 
 
Tyto návrhy Ing. Mařák doplnil o usnesení Zastupitelstva Zlínského kraje z 24.4.2023 a dokument 
označený P01 Baťův kanál záměr. Dále uvedl, že záměr řízení vodní cesty Baťův kanál a převzetí 
práv a povinností Baťův kanál, o.p.s. Zlínským a Jihomoravským krajem projednala vedení Sdružení a 
kraje, Sdružení jej projednalo na své valné hromadě a nyní předkládá věc k informaci jednotlivým 
svým členům. V podrobnostech k věci odkazuje na přílohy, zejm. důvodovou zprávu pro Zastupitelstvo 
Zlínského kraje (příloha „ZZK“) a záměr spolu s harmonogramem (příloha „Baťův kanál ZÁMĚR“).  
Podle Ing. Mařáka nemá být nyní předmětem rozhodování zastupitelstva města rozhodování o zániku 
Sdružení.  
Město Uherské Hradiště zastupuje ve Sdružení starosta.  
 
 
Vyjádření příslušných odborů a poradních orgánů: 
Právní odbor doporučil po ústním projednání s Ing. Mařákem o smyslu návrhů upravit pro účely pro-
jednání v radě města návrhy obou usnesení pro lepší srozumitelnost a určitost. První usnesení je ví-
ceméně deklaratorní, členové zastupitelstva jím osvědčí povědomost o zamýšlených změnách. Ve 
druhém usnesení je snahou zpřesnit meze vázanosti rozhodováním ZZK. Bez navržené úpravy by byl 
zástupce města zavázán hlasovat jakkoliv určí v budoucnu ZK v jakékoliv věci, což se nejeví v sou-
ladu s postavením města jako samostatné veřejnoprávní korporace a jeho zástupce ve Sdružení jako 
obhájce a propagátora zájmu města. Do příloh materiálu jsme od Ing. Mařáka vyžádali ještě návrh za-
kládací smlouvy účinné od 01.01.2024, z něhož je mimo jiné zřejmé možné zapojení obcí a měst 
v činnosti o.p.s. (původcem podbarvení textu v dokumentu není PO).  
 
Závěr: 
Rada města doporučila na své schůzi konané 5.6.2023 zastupitelstvu města materiál k projednání a 
rozhodnutí. 
 
 
Zpracoval: 
Magda Tichá 
Právní odbor 


